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Oblast školství – MŠ, ZŠ

Krátce k MŠ
◗ V dubnu proběhly zápisy do školky i školy. Do školky se nám přihlásilo 
celkem 53 uchazečů, z čehož bude přijato 33 místních dětiček. Taktéž pro-
běhla finanční kontrola poskytnuté dotace ze strany Středočeského kraje, 
která byla poskytnuta na komunikaci při MŠ vybudovanou v  loňském 
roce. Kontrola proběhla bez zjištění závad.

Krátce k ZŠ
◗ K zápisu do 1. třídy dorazilo 33 budoucích prvňáčků a po následném 
řízení budeme otevírat v  ZŠ od září jednu 1. třídu s  pravděpodobným 
počtem 28 žáků. V ZŠ proběhla kontrola ze strany České školní inspek-
ce s  velmi dobrým závěrem, za což bychom chtěli celému kolektivu ZŠ 
Hýskov moc poděkovat. Největší poděkování patří oběma ředitelkám paní 
Mgr. Lence Štětkové a paní Petře Trochové za dosavadní práci a bezpro-
blémový chod obou institucí.

Informace ke 2. stupni
◗ Dle posledních jednání a informací z Města Berouna má v nejbližší 
době dojít ze strany města k podání žádosti o uzemní rozhodnutí ve věci 
změny budovy stávající berounské knihovny, kde by se měla rozšířit ZŠ 
na Wagnerově náměstí o cca 540 míst. V této plánované rekonstrukci 
je dle slov paní starostky Chalupové počítáno i s naší obcí, která by se 
měla podílet na investici, čímž bychom měli do budoucna garantovaná 
místa. Nicméně do doby uzavření smluvního ujednání ve výše zmíněné 
záležitosti jsme hledali společně s obcí Nižbor a obcí Chyňava rychlej-
ší řešení i v letošním roce. Aktuálně máme podanou žádost o zapůjčení 
části prostor stávající krajské budovy v Berouně na Závodí, kde je nyní 
střední škola. Rádi bychom společně s Nižborem a Chyňavou založili 
dobrovolný svazek obcí, který by následně zřídil samostatný 2. stupeň 
právě v těchto prostorách. Tím bychom překlenuli několik let do doby 
rozšíření ZŠ v prostorách berounské knihovny.
Momentálně je ale celá situace stresující hlavně pro rodiče budoucích 
šesťáků, jelikož nyní všichni čekáme na výsledek zápisu (přestupu), který 
proběhl 20. 5. 2022. Čekáme tedy, zda budeme přes prázdniny připravo-
vat prostory již pro letošní 6. třídu, nebo proběhnou přípravy pro provoz 
až od příštího školního roku.

Oblast dopravní infrastruktury v obci

Zastávka U Hřbitova
◗ V jarních měsících došlo i in-
stalaci nové zastávky U Hřbitova. 
Máme již také připravenou novou 
zastávku Na Krétě. Na tomto mís-
tě však musíme nejprve vyřešit 
majetkoprávní vztahy.

Přesunutí autobusové
zastávky „U Prefy“ včetně
přechodu pro chodce
◗ Začátkem května jsme požádali 
o stavební povolení a rádi bychom 
přesun realizovali ideálně v návaz-
nosti na opravu hlavní komunikace.

Informace o dalším postupu opravy komunikací ve správě
KSÚS, II/116, III/1164 a III/1164a - průtah obcí Hýskov“
◗ V minulém čísle zpravodaje jsme vás informovali, že kraj vypsal výbě-
rové řízení na zhotovitele celkové opravy komunikací ve správě KSÚS. 

Informace z obce
Přikládáme aktualizované informace v jednotlivých 
oblastech za druhý kvartál letošního roku.

Výběrové řízení proběhlo a nyní je již uzavřená smlouva se zhotovitelem. 
K převzetí staveniště má dojít začátkem července a následně od tohoto 
termínu musí zhotovitel do 8 měsíců (mimo zimní odstávku, která je od 
listopadu do března) dílo zhotovit. Realizace bude rozdělena na několik 
etap a nyní probíhá vyřizování veškerých povolení, dopravního omeze-
ní atd. Jakmile budeme mít nějaké další konkrétní informace, budeme 
o nich samostatně informovat.

Dešťová kanalizace, oprava povrchů v lokalitě
„Za Brankou“ (Nad Sokolovnou, Zahradní)
◗ Stavební práce v této lokalitě probíhají dle harmonogramu. Dešťová ka-
nalizace je již z 90% hotová a nyní probíhá pokládka vegetační dlažby, vrs-
tev asfaltového povrchu a úprava zelených ploch – do konce června 2022 
bude dílo kompletně dokončeno. V lokalitě tak vznikne nová obytná zóna 
s podílem zeleně a obyvatelé se tak dočkají bezprašných cest, které obec 
převzala v tomto stavu od developera v roce 2008. Tedy po 14 letech se po-
dařilo lokalitu vybudovat za 12 412 695,48 Kč bez DPH, což financujeme 
z rozpočtu obce.

Chodníky Kladenská
◗ Obec do dnešního dne stále nepřevzala stavbu chodníků v ulici Kla-
denská, jelikož vykazuje stále vady, které brání převzetí díla – tato věta 
zůstává bohužel totožná jako v předchozím čísle. Zhotoviteli jsme zasla-
li opětovnou výzvu 
k dokončení a předá-
ní díla bez vad a ne-
dodělků a také došlo 
k vyznačení přecho-
dů - na krajských ko-
munikacích alespoň 
dočasnou barvou, 
než dojde k opravě 
povrchů. Veškeré 
vzniklé plochy pro 
zeleň jsme vyčisti-
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li, zavezli mulčovací kůrou a na podzim dojde k výsadbě trvalkových 
záhonů, obdobně jako se již stalo v zatáčce na malé návsi. Budeme se 
snažit také o osazení lavičkami na malé návsi pro zvýšení obytné hodnoty 
tohoto místa.

Doplnění asfaltového povrchu v ulici Sportovců
◗ V měsíci květnu proběhlo také doplnění asfaltového povrchu na dvou 
místech v ulici Sportovců, čímž vzniklý souvislý pás.

Průběžné doplňování dopravního značení

Oprava ulice Prostřední a ostatních komunikací
v historických zástavbách, lokální opravy po zimním období
◗ Opravu ulice Prostřední plánujeme už několik měsíců a chtěli jsme pů-
vodně udělat asfaltový povrch, ale vzhledem k aktuálním cenám prověřu-
jeme ještě možnost opravy tryskovou metodou, která spočívá v nanesení 
vrstvy pojiva a kameniva na očištěný poškozený povrch vozovky pod 
tlakem s použitím speciálního zařízení. Dále v nejbližší době proběhne 
několik lokálních oprav po zimním období, zejména díry v ulici Druž-
stevní, Polní, Sportovců, Za Hřištěm a Libinská. Rádi bychom se postup-
ně zaměřili na opravy komunikací v historických zástavbách, protože si 
naši pozornost určitě zaslouží.

Životní prostředí, odpady

Kontejnerová stání po obci
◗ Ve spolupráci s Komisí pro rozvoj obce jsme požádali o dotaci ze Stát-
ního zemědělského intervenčního fondu na ohrádky pro kontejnerová 
stání. Také probíhá poptávkové řízení na kamerový systém vzhledem 
k tomu, že se u separačních nádob nachází v poslední době zejména 
směsný odpad. Technická četa občas najde v odloženém odpadu i osobní 
údaje zakladatele černých skládek. Jedná se o místní občany, ale i o ob-
čany z vedlejších obcí. Velmi problematickým se stalo místo u hřbitova, 
na kterém naši zaměstnanci nestačili odpad likvidovat. Dočasně jsme, 
rozhodili“ kontejnery na méně dostupná místa pro zaparkování vozidla, 
ale situace není stále příznivá. Od července 2022 má být vyhlášena nová 
dotační výzva na pořízení popelnic na plasty do domácností, kterou by-
chom rádi využili a do budoucna nakombinovali systém kontejnerových 
stání s popelnicemi určenými do domácností. Opakovaně bychom rádi 
poděkovali technické četě za údržbu kontejnerových stání.

Komise pro životní prostředí
◗ Novou předsedkyní KPŽP je od 15. 5. 2022 paní Markéta Pospíšilová 
a pan Ing. Miroslav Gabriel nám pomůže s koordinací veřejné zeleně.

Ve spolupráci s KPŽP proběhl úklid obce a dobrovolníci spolu s KPŽP 
zajistili částečnou údržbu obecní zahrady za OÚ. Na zahradě byl vybu-
dován nový plot a postupně dojde k revitalizaci stávající plochy (čištění, 
odborný prořez ovocných dřevin, odstraňování agresivních náletů). Zá-
měrem je vytvořit zde klidné pobytové místo v centru obce.

V ulici Dělnické a K Jakubině došlo k ořezu vzrostlých stromů ar-
boristou. Chtěli bychom také obnovit celou roklinku v ulici Dělnická – 
na řadě je zpevnění a remodelace koryta potoka, stabilizace, odplevelení 
a osazení břehů stínomilnými rostlinami. Výhledově bychom rádi reno-

Vyzýváme občany, aby u kontejnerových 
stání udržovali pořádek. Děkujeme!



Čarodějnice
◗ 30. 4. 2022 se slétly všechny 
čarodějnice do naučného par-
ku, kde připravily pro malé ča-
rodějničky a kouzelníky různé 
úkoly, tombolu a následně si 
všichni společně na připra-
vené hranici opekli buřtíky. 
Díky patří všem organizáto-
rům, zásahové jednotce hasičů 
Hýskov a bistru U Splavu za 
zajištění občerstvení.
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vovali most (vyměnili stávající za dřevěný) a zkulturnili prostor kolem 
studánky, např. jejím obložením.

Dále bychom Vás rádi vyzvali ke spolupráci v několika oblastech. 
Vytipováváme plochy v obci k nahrazení intenzivního trávníku výsevem 
květnaté louky - víte o vhodném místě? Víte o zanedbaném místě, které 
bychom mohli společně zvelebit? Ozvěte se nám či KPŽP. Za vaše pod-
něty předem děkujeme.

Chtěli bychom Vás také poprosit o součinnost při údržbě zeleně, a to 
zejména majitele nezastavěných parcel, a požádat je o pravidelnou seč. 
Z neudržovaných ploch dochází totiž k roznosu nežádoucích plevelů 
a trav. Velmi bychom také ocenili spolupráci při údržbě menších travna-
tých ploch před vlastními nemovitostmi.

Jednorázový svoz TKO
◗ V případě potřeby vývozu popelnice nad rámec ohlášené frekvence je 
nyní možné tento mimořádný svoz/svozy objednat v kanceláři OÚ Hýs-
kov. Svoz bude následně uskutečněn po nalepení jednorázové červené 
známky přes víko nádoby.

Mimořádné svozy je taktéž možné řešit dokoupením pytle na směsný 
komunální odpad s logem obce. Přestože jsou pytle určeny převážně pro 
chatovou oblast, 
je možné je vyu-
žít i pro likvidaci 
směsného komu-
nálního odpadu 
z domácnosti. Ten-
to pytel má objem 
120 l a jeho cena 
je 96 Kč (cena za-
hrnuje manipulaci 
a svoz pytle).

Více informací včetně postupu, jak nálepku pro jednorázový svoz 
umístit, obdržíte v kanceláři OÚ Hýskov.

Oblast místního rozvoje

◗ Od 1. 3. 2022 je novou předsedkyní Komise pro rozvoj obce paní Te-
reza Králová. KPRO připravila ve spolupráci s místními spolky návrh 
na aktualizaci Plánu rozvoje sportu v naší obci a společně také spolu-
pracujeme na projektu obnovy kontejnerových stání (viz oblast život-
ního prostředí).

ČS1
◗ Dne 16. 5. 2022 bylo vydáno stavební povolení na přemístění a roz-
šíření ČS1, což je přečerpávací stanice splaškových vod, která je mo-
mentálně umístěna na soukromém pozemku ve vjezdu. Kapacity stanice 
jsou velmi na hraně a každý týden na místo jezdí vozy VAKu čerpat, 
opravovat, čistit. Původně měla obec záměr rozšířit stávající stanici 
v místě, ve kterém se nyní nachází. Z několika důvodů ale k rozšíření 
nemohlo dojít, a jak jsme vás informovali v loňském roce, nebyla žádná 
další varianta. Za téměř rok jsme tedy zajistili nový projekt na přemís-
tění a rozšíření této stanice na pozemek ve vlastnictví obce, a to kon-
krétně na pozemek parc. č. 118/2, získali stavební povolení a aktuálně 
jsme na zasedání zastupitelstva řešili vyhlášení výběrového řízení na 
zhotovitele.

Chtěli bychom ještě v letošním roce zahájit stavební práce, jelikož 
se jedná částečně o vynucenou investici vzhledem k plánované opravě 
komunikací, ale zároveň je to dlouhodobý problém. Je to jediné místo 
pro odvod splaškových vod a vzhledem k rozsáhlé výstavbě v minulých 
letech již není kapacita dlouhé roky dostačující. Obec má několik let 
uzavřené plánovací smlouvy s několika developery a ti by měli částečně 
přispět na realizaci stavby dle podílu ekvivalentních obyvatel, přičemž 
odhadujeme celkové náklady na téměř 8,6 mil. bez DPH. Připojení jed-
notlivých lokalit na kanalizaci podléhalo rozšíření této stanice, k němuž 
ale nedošlo, a lokality jsou přesto připojeny, proto je tato stavba z na-
šeho pohledu pro obec zásadní. Od července 2022 mají být vyhlášeny 
dotační výzvy, a proto se budeme snažit využít vhodný dotační titul, po-
kud bude pro tento typ stavby vyhlášen. Projekt taktéž počítá s rozšíře-
ním pro připojení Beroun-Zdejcina, který musíme zachovat/respektovat 
dle stávajícího platného Územního plánu Obce Hýskov.

Volnočasové aktivity a kultura

Velikonoční den pro děti
◗ 14. 4. 2022 se ve SIC uskutečnil Velikonoční den pro děti. Společně 
jsme upletli pomlázku, hráli hry, vytvořili velikonoční dekorace, zdobili 
perníková vajíčka, která nám upekla paní Šmejkalová, a na závěr našli 
velikonoční poklad. Součástí našeho společného dne bylo malování na 
kamínky pro naši novou kamínkovou stezku, na kterou jsme již kamín-
ky po cestě na oběd umístili.
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Dětský den
◗ V sobotu 4. 6. 2022 si všech-
ny dětičky mohly zkusit splnit 
rozličné úkoly s lesní tema-
tikou, které pro ně připravila 
kulturní komise ve spolupráci 
s Mysliveckým spolkem Kluk 
Hýskov na Kluku. Děti pozná-
valy stromy, lesní zvěř a jejich 
stopy, mohly si vyzkoušet 
střelbu, nebo se setkat s divo-
čákem či skunkem (v tomto 
případě pouze v převlečení). 
Děti si nedonesly pouze hez-
ké zážitky, ale dostaly za svoji 
snahu také různé odměny. Dě-
kujeme všem, kteří se Dětské-
ho dne zúčastnili, a všem, kte-
ří pomáhali s jeho přípravou.

Dětské hřiště Františka Nepila
◗ Důsledkem pozdržení termínu dodání dětských prvků bude hřiště vybu-
dováno do konce června místo plánovaného dubna. Omlouváme se dětem 
za zdržení, které má několik příčin.

Sokolovna
◗ Zatím ještě stále čekáme na výsledek žádosti o dotaci na víceúčelové 
hřiště v tomto areálu.

10 000 kroků
◗ Byli jsme potěšeni, že se dubnové akce zúčastnily tři týmy. Rádi by-
chom všechny zúčastněné odměnili malým dárkem – přijďte si za své 
zasloužené kroky pro ponožky se znakem Hýskova.

Ostatní
◗ Dále plánujeme den pro seniory, hudební festival a vítání občánků. Ve 
Spolkovém a informačním centru se v letních měsících uskuteční několik 
svateb a příměstské tábory ve třech termínech.
Máme radost, že naše spolky začaly spolupracovat s MAS. Tato spolu-
práce má i své výhody, neboť hasiči obdrželi od spolku dotaci na noční 
závody, které se budou konat 17. 6. 2022.

V  případě  dotazů,  nápadů,  připomínek  nebo  čehokoliv,  co 
byste s námi chtěli řešit, se na nás neváhejte kdykoliv obrátit.

Veronika Šmolcnopová, starostka obce Hýskov
Mgr. Pavla Šimonová, místostarostka obce Hýskov
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Vážení a milí,
rádi bychom Vás touto cestou 

informovali o dění v MŠ LEDŇÁ-
ČEK HÝSKOV za poslední tři mě-
síce.

Březen byl zasvěcen nejen louče-
ní se zimou a vítání jara, ale hlavně 
knihám. Záměrem bylo prohloubit 
u  dětí vztah ke knihám a  budou-
címu čtení. Tak vznikl PROJEKT 
TÝDEN S KNIHOU. Děti si do MŠ 
nosily své oblíbené knihy, ze kte-
rých jim bylo předčítáno. Dále děti 
navštívily místní knihovnu na OÚ 
a  rodný dům spisovatele Františka 
Nepila.

31.  3. se MŠ zapojila do akce 
NOC S  ANDERSENEM aneb Po-
hádkové přespání ve školce s  ko-
courem Mikešem. Pyžamové mód-
ní přehlídce, diskotéce a předčítání 
z knihy Mikeš předcházela doslova 
hostina. Děkujeme rodičům za 
občerstvení a  panu Blahovcovi za 
zmrzlinu. Ke snídani paní kuchařky 
připravily dětem palačinky. Ti, kteří 
se NOCI S ANDERSENEM zúčast-
nili, dostali pamětní list a  knihu. 
V březnu předškolní děti navštívily 
místní základní školu a prohlédly si 
učebnu první třídy. Prvňáčci si pro 

ně připravili úkoly, soutěže a  upo-
mínkové předměty. Děkujeme paní 
učitelce a paní vychovatelce za krás-
ně strávený čas ve škole.

MŠ pro děti připravila bohatý 
kulturní i naučný program. Nejprve 
do MŠ zavítalo divadlo s  předsta-
vením „Hadráček a  létající svetr“ 
a  začátkem dubna program s  ná-
zvem NAŠI DRAVCI. Děti se nejen 
dověděly zajímavosti o jejich životě, 
ale mohly si je prohlédnout i vzít na 
ruku.

Zima už byla opravdu pryč 
a obě budovy MŠ se jarně zdobily. 
Děti si osázely truhlíky a zasely ose-
ní. V  tomto období byl prostor na 
spolupráci s  rodiči. Společné veli-
konoční tvoření rodičů s dětmi pod 
vedením lektorky. Výsledkem byl 
velikonoční závěs v  podobě slípky 
a vajíček zdobených inkoustem.

U  příležitosti Dne Země děti 
spolu s učitelkami uklidily zahrady 
i  okolí školek. Na obou zahradách 
MŠ pak zasadily strom.

Koncem dubna se konal již 
tradiční, dětmi velice oblíbený 
ČARODĚJNICKÝ TÝDEN v  MŠ. 
Nejprve výzdoba tříd, chodeb, ale 
i  venkovních prostor MŠ včetně 

Mateřská škola Ledňáček informuje

plotu. Poté už výroba lektvaru, 
lety na koštěti a  vše vyvrcholilo 
čarodějnickým rejem. Toto za-
žili jen někteří. Část dětí se od 
25.  4.–28.  4. účastnila výjezdu do 
školky v  přírodě do SPORTHO-
TELU BARBORKA V HLUBOKÉ 
NAD VLTAVOU. Ta se rovněž 
nesla v čarodějnickém duchu-byla 
nazvána VÝPRAVA ZA KOUZLY 
A  ČÁRY. Pro všechny účastníky 
byl připraven bohatý program. Po 
splnění všech výprav a  úkolů byl 
nalezen kámen mudrců a poklad.

3.  5. byl v  obou školkách DEN 
OTEVŘENÝCH DVEŘÍ. Návštěv-
níci si mohli prohlédnout prostory 
MŠ, zahrady a seznámit se s peda-
gogickým personálem. Týden nato 
10.  5. proběhl zápis do MŠ pro 
školní rok 2022/2023. Bylo přijato 
53 žádostí o  přijetí. 27.  5. byly vý-
sledky zveřejněny na vývěskách 
u obou školek a na webových strán-
kách MŠ. Téměř všichni uchazeči 
s  trvalým bydlištěm v  Hýskově 
byli přijati. Předposlední květnový 
den školkáčci s předstihem oslavili 
DEN DĚTÍ. Na zahradu MŠ přijel 
HONZA POPLETA a celé dopole-
dne děti bavil. Byla diskotéka, sou-

těže, bublinková show a  nezbytné 
odměny. Ještě se pro děti chystají 
další překvapení v červnu, ale o tom 
se dočtete až v dalším vydání.

Poslední květnový den pan 
Viktora slavnostně předal do MŠ 
U Statku vyřezaného ledňáčka, kte-
rý je maskotem školky. Od tohoto 
dne má každá budova MŠ svého 
vlastního LEDŇÁČKA JENDU.

V  květnu byl také zahájen ná-
cvik na závěrečné vystoupení dětí, 
které se uskuteční 14.  6.  2022 od 
17.00 hod v  KD Hýskov. Součástí 
programu bude i vystoupení krouž-
ku MODERNÍ TANCE a pasování 
předškoláků na školáky. Touto ces-
tou zveme všechny příznivce MŠ 
LEDŇÁČEK HÝSKOV na předsta-
vení s názvem POPRVÉ V HÝSKO-
VĚ MUZIKÁLY NA SCÉNĚ.

Konec školního roku se blíží, 
a tak se sluší poděkovat. Děkujeme 
všem za spolupráci. S Vaší podpo-
rou a vstřícností se nám lépe pracu-
je a naše práce se tím stává koníč-
kem. Moc si toho vážíme.

Přejeme Vám všem krásné léto 
a  těšíme se na spolupráci ve škol-
ním roce 2022/2023.

Kolektiv MŠ Ledňáček Hýskov

M Š  H ý s k o v  v e  s p o l u p r á c i  s  a g e n t u r o u  L e dňáčk a  J e n d y  z v e  
v š e c h n y  s v é  př í z n i v c e  n a  j e d i n ečn o u  s h o w  p o d  n á z v e m

U v i d í t e  z n á m é  s vět o v é  i  t u z e m s k é  m u z i k á l y  

v  n o v é m  n a s t u d o v á n í  č l e nů  š k o l k o v é h o  

d i v a d e l n í h o  a  pěv e c k é h o  s b o r u .

K D Y :    14.6.2022 v  17  hodin
K D E :    KD Hýskov  ( R e s t a u r a c e  u  B ó n y )
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Jaro se ve škole neslo v  duchu 
různých akcí, které jsme si bě-

hem předchozí doby kvůli omeze-
ním nemohli dopřát. Hodně času 
nyní trávíme venku, a  to i  během 
běžných školních aktivit. A  co 
všechno jsme v poslední době za-
žili nebo nás ještě čeká?

Na apríla si děti ze všech tříd 
zatančily country tance pod ve-
dením pana Procházky, který je 
zakladatelem Českomoravské aso-
ciace dětských country tanečních 
skupin. Měly možnost si vyzkoušet 
základní taneční prvky a jednotli-
vé kroky typické pro tento tanec. 
Vše si vyzkoušely také s hudebním 
doprovodem.

První dubnové pondělí zů-
staly paní učitelky, vychovatelky 
a  asistentky ve škole déle, zatím-
co děti odešly dříve. Pedagogičtí 
pracovníci školy totiž absolvovali 
kurz První pomoci. Během něj si 
vyzkoušeli resuscitaci, umělé dý-
chání, pomoc při vdechnutí cizího 
předmětu aj.

V  tomto týdnu také odstarto-
vala Expedice Čtyřlístek – děti z 1. 
- 2. r. nahlédly pod pokličku tvor-
by komiksu s  postavičkami pana 
Němečka: Fifinkou, Myšpulínem, 
Pinďou a  Bobíkem. Vyzkoušely 
si, jak fungují komiksová kouzla, 
a naučily se dorozumívat prostřed-
nictvím bublin.

Ve čtvrtek 7.  4. odpoledne 
proběhl zápis dětí do první třídy. 
Každému z dětí se věnovala jedna 
paní učitelka, která si s budoucím 
žáčkem popovídala. Společně pak 
zjišťovali úroveň školní zralosti 
pomocí podnětných pomůcek. 

Všechny děti si odnesly knihu 
a drobné dárky a rodiče získali dů-
ležité informace od paní ředitelky. 
Na všechny budoucí prvňáčky se 
moc těšíme.

Ve středu 13.  4. proběhl po 
dvouleté odmlce Den otevřených 
dveří s velikonoční tematikou. Děti 
si vyzkoušely pletení proutěných 
košíčků, tvoření z korálků, zdobení 
vajíček voskem, pečení a  zdobení 
perníčků, výrobu papírových de-
korací aj. Ve škole jsme přivítali ro-
diče našich žáků s mladšími souro-
zenci a také zástupce obce.

Během velikonočního období 
se postupně všechny děti ze ško-
ly vydaly vlakem přes Beroun do 
Karlštejna. Pěšky došly na hrad, 
kde absolvovaly prohlídku Veliko-
noce na hradě. Naše děti byly po-
chváleny průvodci za pěkné cho-
vání a nadstandardní vědomosti.

Den Země jsme oslavili na 
místním hřišti, kde žáci 5. tříd 
připravili pro žáky z ostatních roč-
níků nápaditá stanoviště s  úkoly 

s  důrazem na ekologii. Na cestu 
zpět obdrželi všichni plastový py-
tel a  v  rukavicích sbírali odpadky 
v naší obci.

Koncem dubna vybraní žáci 5. 
tříd vzorně reprezentovali školu 
v  okresním přeboru ve vybíjené. 
Skončili na krásném 4. místě.

Na začátku května školu navští-
vila paní Mevaldová, dcera hýs-
kovského rodáka Františka Nepila, 
která měla pro děti připravenou 
prezentaci s  fotografiemi, násled-
ně dětem předčítala úryvky z jeho 
knih a na závěr odpovídala na zví-
davé dotazy našich žáčků.

V rámci preventivního progra-
mu navštívil 2. a 3. ročník Mgr. Six-
ta, který s  dětmi pracoval na roz-
voji pozitivních vztahů ve třídách.

Žáci 1. – 4. ročníku si v dubnu 
a v květnu užili „Bádání a experi-
mentování“ s materiály, které běž-
ně najdou v kuchyni i volné příro-
dě. Páťáky čeká v  červnu v  rámci 
stejného projektu program „Hra-
vý konstruktér“, ve kterém budou 
pracovat mj. s  pomůckami z  3D 
tiskárny.

V  květnu jsme se také zúčast-
nili tradiční akce Květinový den 
neboli Český den proti rakovině. 
Děti koupí žlutých kytiček přispěly 
zejména na nádorovou prevenci 
a  zlepšení kvality života onkolo-
gických pacientů.

V  pátek 20.  května vybraní 
čtyři žáci 4. a  5. ročníku vzorně 
reprezentovali školu na dopravní 
soutěži, kde v konkurenci 8 druž-
stev získali krásné 2. místo. Všem 
zúčastněným blahopřejeme.

Jednou z  posledních květ-
nových aktivit byl výlet do Zoo 
Praha, který byl odměnou za pří-
spěvek dětí na adopci zvířat. Škola 
letos adoptovala outloně a amazo-
ňana.

Pestré jaro
v ZŠ Hýskov
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Týden poté si na berounském dopravním hřišti žáci 4. a 5. ročníků pro-
hloubili vědomosti a dovednosti z dopravní výchovy a někteří získali řidič-
ský průkaz cyklisty.

V měsíci červnu se moc těšíme na poslední školní výlety, besídky a slav-
nostní rozloučení se žáky 5. ročníků. Proběhnou také závěrečné hodiny od-
poledních činností v  projektech Šablony III a  Doučování z  MŠMT, které 

vedou paní učitelky. Poslední školní den - 30. června si děti odnesou zaslou-
žené vysvědčení a všichni se vydáme za prázdninovými dobrodružstvími.

Kolektiv naší školy děkuje za celoroční spolupráci rodičům dětí, za-
městnancům školní jídelny a mateřské školy a také našemu zřizovateli OÚ 
Hýskov. Všem přejeme krásné léto.

Za ZŠ Hýskov Mgr. Klára Balášová a Lenka Šocová

Marto, jaký byl podnět k založe-
ní této školy?

Školu založila moje máma 
Zora Tauberová. V té době půso-
bila jako ředitelka ZUŠ V. Talicha 
v  Berouně. Zároveň organizovala 
operní školu, což bylo sdružení 
několika kolegů, kteří dojížděli 
do vesnic zdejší lokality. Při práci 
s  dětmi mimo dosah Berouna se 
zrodila myšlenka, že učitel bude 
dojíždět za žákem do místních zá-
kladních škol. Na základě tohoto 
specifika byla škola přijata do sítě 
škol MŠMT. Místa působení naší 
školy se rozšířila a  dnes má naše 
škola téměř 350 žáků.
Vedení školy jsi převzala po své 
matce a zakladatelce školy, Zoře 
Tauberové. Jak se za těch 11 let 
škola změnila pod Tvým vede-
ním?

Specifikum a základ naší školy 

se nemění. Pozorně si ale všímám 
změn, kterými naše společnost 
prochází. Reagujeme na trendy, 
které přináší doba, ve které žije-
me. I  v  tomto ohledu přizpůso-
bujeme výuku a  měníme přístup 
k  našim žákům. Na škole máme 
několik učitelů, kteří jsou tady 
od založení školy. Přišla mezi nás 
ale i  řada kvalitních nových ko-
legů, kteří vnesli do školy novou 
energii, nové přístupy s  ohledem 
na soudobou generaci. Mým mo-
ttem jsou dobré mezilidské vztahy, 
přátelská atmosféra a být tady pro 
druhé.
Jaké výsledky a úspěchy mají žáci 
této školy?

Naši žáci pravidelně získávají 
ocenění v  rámci soutěží hudeb-
ních škol. Někteří úspěšně pokra-
čují ve studiu na Konzervatoři 
a  hudba se tak stává jejich život-

ním posláním. Během školního 
roku pořádáme řadu veřejných 
koncertů, kde děti předávají po-
sluchačům radost z  hudby. Mám 
velkou radost, že na škole máme 
hodně talentovaných dětí, které 
se nám podaří podchytit i v mís-
tech, kde kromě naší školy není 
nabídnuta možnost hudebního 
vzdělávání.
Několik let už sedím vedle Tebe 
v ředitelně a mohu se podílet na 
vedení školy. Prošly jsme nároč-
ným obdobím spojeným s  covi-
dovými restrikcemi i mojí neho-
dou, která mě trvale upoutala na 
invalidní vozík. Jak se díváš na ty 
roky spolupráce?

Pro mě i  pro školu je spolu-
práce s  Tebou velkým přínosem. 
Společnými silami se nám poda-
řilo nastavit strukturu školy do 
pružnější formy a  i  v  pandemic-
kém období jsme se snažily vy-
tvořit takové podmínky, aby naši 
žáci a  učitelé pocítili co nejméně 
těžkost dané situace. Vymýšlíme 
neustále nové postupy a flexibilitu 
zaměřenou zejména na kolektiv-
ní předměty, tak aby byly splně-
ny požadované nároky a  zároveň 
abychom byli vstřícní i  k  dětem, 
kteří jsou ze vzdálených míst.

Reagujeme i na současné poli-
tické dění, které se nás všech dotý-
ká, tak abychom projevili lidskost, 
podporu a  pomoc těm, kteří to 
potřebují.

Obě si uvědomujeme, že 
funkčnost této školy nezáleží jen 

na nás, ale na týmu celé školy. 
Navíc cítím i požehnání z vyšších 
míst, že tato škola je chráněná 
a  obklopena dobrými lidmi a  že 

mám vedle sebe tvůrčího partne-
ra, kde kromě práce nás dvě spo-
juje i osobní přátelství, což je velmi 
vzácné a já si toho vážím.
Kromě starosti o  školu pečuješ 
také o  paní Zoru, kterou vždy 
rádi přivítáme na našich koncer-
tech. Jak se jí daří?

Jsem šťastná, že přes všechny 
zdravotní komplikace je maminka 
ještě pořád mezi námi. I když dnes 
už její zdravotní stav nedovoluje 
plně vnímat sled událostí, tak vím, 
že uvnitř sebe má ze školy velikou 
radost a cítí se naplněně z toho, že 
školou zní živá hudba našich žáků. 
Byla to ona, která svým nadšením, 
odhodláním a s velkým úsilím za-
sadila stromek této školy, který za 
těch 25 let zesílil a dále vzkvétá.

Michaela Hrachovcová

Čtvrtstoletí existence Schola musica Stella maris
Hudební škola Schola musica Stella maris v Králově Dvoře slaví 25. výročí svého založení. O tom, jaká byla její historie 
a jak škola působí dnes, jsem si povídala se svojí kolegyní a přítelkyní Martou Tauberovou, ředitelkou této školy.
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Důležitá upozornění týkající se hřbitova

MAS Mezi Hrady staví hmyzí hotely!
Také se vám zdá, že příchod jara 

již nedoprovází silný bzučivý 
zvuk, ale naopak stále více slábne? 
Spolek MAS Mezi Hrady (Místní 
Akční Skupina) právě spustil pro-
jekt, jehož účelem je upozornit na 
nežádoucí úbytek hmyzu a na jeho 
významnou roli v přírodě.

MASka na svém území (20 obcí) 
postupně instaluje do každé členské 

obce jeden hmyzí hotel a v mateř-
ských školkách realizuje edukační 
projektový den. Úkolem dětí je „vy-
bavit“ jednotlivé hotelové pokoje 
(šiškami, mechem, dutými stébly 
a  jiným přírodním materiálem), 
aby se hmyzu, a  hlavně včelkám 
samotářkám, v něm dobře bydlelo. 
Děti se hravou a zážitkovou formou 
učí o životě hmyzu a zkouší si, jaké 

to je být včelkou samotářkou.
Proč jsme se rozhodli stavět 

hmyzí hotely? Počet čmeláků, včel 
samotářek, brouků a  dalších hmy-
zích druhů každoročně klesá zá-
vratnou rychlostí. Za vymíráním 
hmyzu stojí několik důvodů. Nej-
větším z nich jsme my, lidé. Přírodu 
si přizpůsobujeme k obrazu svému 
a  naše města, silnice i  dálnice ji 
značně zmenšují. Chceme naučit 
děti, že příroda kolem nás není 
samo sebou, je potřeba se o ní starat 
a přemýšlet. Že i drobné vylepšení 
každé zahrady o  hmyzí domeček 
přináší velký užitek přírodě. A na-
víc pozorovat, jak se do něj zaby-

dluje hmyz, je přeci zábava a  pro-
bouzí v  dětech zvědavost a  zájem 
o přírodní vědy.

Na tvorbě dvaceti konstrukcí 
hmyzího hotelu se podílely děti ze 
Základní školy Loděnice v  rám-
ci školních dílen. Vybavení škol-
ních dílen bylo spolufinancováno 
z  dotací, kdy zprostředkovatelem 
finanční podpory byla MAS Jiho-
západ. Distribuci hmyzích hotelů, 
tvorbu i  realizaci edukačního pro-
gramu zajišťuje MAS Mezi Hrady. 
Projekt finančně podporuje Nadač-
ní fond Veolia.

Pavla Dvořáková
MAS Mezi Hrady, z.s.

Uložení urny s  ostatky je ob-
dobný pietní akt, jako když 

jde o pohřeb a uložení ostatků do 
hrobu. Uložit urnu na veřejném 
pohřebišti je oprávněn jen hrobník 
s osvědčením, případně jiná osoba 
tím pověřená, a  to podle zákona 
256/2001 Sb. o  pohřebnictví § 22 
odst. 7.

Musí být dodrženy všechny 
podmínky pohřbívání dle Řádu 
veřejného pohřebiště obce Hýskov. 
Prvním pravidlem je doložit sou-
hlas majitele hrobového zařízení 
a provozovatele pohřebního místa. 
Dále je nezbytný úmrtní list a do-
klad o  zpopelnění. Uložení urny 
musí být zaknihováno do matriky 
příslušného obecního úřadu.

Toto nařízení platí i pro jakou-
koli jinou manipulaci s  lidskými 
ostatky (přemístění uren, vyjmutí 
uren z hrobového zařízení atd.).

V  případě uložení ostatků 
nebo jiné manipulace s  ostatky 

bez předchozího souhlasu provo-
zovatele pohřebiště může být toto 
považováno za trestný čin „Ha-
nobení lidských ostatků“. Souhlas 
provozovatele pohřebiště musíte 
mít i při jakékoli úpravě hrobové-
ho zařízení (předělání hrobového 
zařízení, změna hrobového zaříze-
ní atd.).

Obec Hýskov má od 1. 6. 2022 
nového správce veřejného pohře-
biště, který je zároveň i  hrobník 
s  osvědčením. Správcem veřejné-
ho pohřebiště se stal pan Jiří Josef 
Smrž, tel: 774 041 891.

Dále upozorňujeme na změnu 
likvidace odpadů na veřejném po-
hřebišti. Místo pro uložení odpa-
du z  veřejného pohřebiště je nyní 
v zadní části hřbitova (vedle bývalé 
márnice). Je zde umístěn velko-
objemový kontejner na odpad ze 
hřbitova, žlutá popelnicová nádo-
ba na plast a  zelená popelnicová 
nádoba na sklo.
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◗Historie

Přívoz přes řeku
P řívoz zřídila Pražskořeká společnost, aby se její zaměstnanci ze Zdej-

ciny a Stradonic snadněji dostávali do zaměstnání. Převozník byl za-
městnanec řek, prámy byly majetkem železáren.
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Co jste hasiči, co jste dělali? 
První číslo Hýskováčku roku 2022 vyšlo těsně před plesem hasičů, který se 
konal 26. března 2022 v místním kulturním domě. Událost to byla veliká, 
kulturní dům praskal ve švech a my byli rádi, že po dvouleté pauze jsme 
se mohli všichni potkat. Abychom se nedostali do termínových starostí 
v příštím roce, kulturní dům i kapelu jsme s předstihem zamluvili i pro rok 
příští – na 25. březen 2023. 

S příchodem jara 
jsme také začali 
soutěžit. 2. dubna 
2022 jsme vyrazili do Chaloupek na tradiční motání hadic. Byl to závod 
třetích pokusů. Fíla po prvním kole vedl, pak spadnul na druhé místo, ale 
třetím pokusem si vzal vedení zpět. Deniska dlouho držela třetí pozici, ale 
ve třetím pokusu ji pokořila Stázka. Petr měl první pokus špatný, druhý o 
něco lepší a třetím vyskočil na druhé místo. Kája dlouho držela vedení. Ve 
třetím kole se ale Gábině podařilo úplně všechno a o setiny vyhrála. Celkově 
třetí místo mezi družstvy. Skvělé. Díky, děti. O týden později jsme vyrazili 
do Lidic. Železný Soptík dostal svému názvu a temnější hřiště nás přivítalo 
sněhovou pokrývkou. Celý den pak řádilo aprílové počasí, a proto největší 
pochvala patří dětem, které to vydržely. Posledním jarním závodem bylo 
tradiční klání ve Zbečně o putovní pohár řeky Berounky. Přivezli jsme aspoň 
jednu bronzovou medaili. 

V prvním čísle Hýskováčku jsme také pozvali do našich řad nováčky. A 
jsme rádi, že naše řady posílilo mnoho nových tváří – Adam, Jakub, Martin, 
Ondra, Kevin, Klárka, Laura, David, Honzík a Eliška. A jestliže v lednu měl 
sbor dobrovolných hasičů 90 členů, nyní je to již 102 a většinu tvoří děti 
od 3 do 18 let!  

Uspořádali jsme také první letošní závody. Okrskovou soutěž v požárním 
sportu pro dospěláky jsme hostili 7. května 2022. Po delší době jsme opět  
postavili i soutěžní družstvo, které z velké části tvořili 15letí dorostenci. A 
ostudu rozhodně neudělali. A my jako pořadatelé také ne.  

Aby se nám na hřišti 
dobře trénovalo a 
mohli jsme pořádat závody, musíme se o naši část areálu starat. Staráme 
se tak vlastně o obecní majetek, protože jsme na hřišti v nájmu. A určitě 
chceme, aby nejen naše sportovní výkony, ale i prostředí bylo dobrou 
reprezentací obce. Máme za sebou již dvě sobotní brigády a obrovský kus 
práce na revitalizaci areálu a zejména na položení nového potrubí ze 
studny do kiosku a elektrického vedení, kterým můžeme připojit čerpadlo 
ve studni k rozvodu elektrické energie bez použití prodlužovacích kabelů. 
Oboje podzemní vedení je nyní řádně uloženo v nezámrzné hloubce. 
Postupně dokončeme také vloni rozpracované akce a vylepšujeme 
tréninkovou a soutěžní techniku. 

V sobotu a v neděli na konci května jsme vyrazili na okresní kolo celostátní 
hry Plamen. Pro naše nejmenší to byla závodní premiéra, a tak jsme si spíše hráli. Pro mladší a starší žáky to byly již tradiční 
závody. Výkony mladších žáků nás potěšily a patřily k tomu nejlepšímu. Škoda jenom zaváhání na podzim, které nás stálo stupně 
vítězů. Starším žákům se tolik nevedlo, a byť nic výrazně nepokazili, na lepší než 8. místo to nestačilo. Ale i starší žáci prošli 
generační obměnou a v příštích letech budou jistě patřit k nejsilnějším týmům. 

Všichni se už těšíme na 17. červen 2022 – noční soutěž mladých 
hasičů v požárním útoku – největší a jedinečná akce svého druhu ve 
Středočeském kraji. Očekáváme na 300 dětí a další 200 dospělých. 
Začínáme ve 20:00 a končíme, až uhasíme poslední terče.  

Přijďte fandit našim dětem na závody. Díky za všechny dobrovolné 
hasiče z Hýskova. 

Více informací také na: www.hasicihyskov.cz, nebo 
facebook.com/mhrackove/, nebo napište na hasicirackove@seznam.cz  
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Tak jako v  minulých letech, 
i v letošním roce náš Klub se-

niorů Hýskov vyvíjí aktivity, které 
jsou zaměřené především na to, 
abychom se setkávali, mohli si 
popovídat a abychom o sobě vě-
děli. Jedenkrát za měsíc se schá-
zíme na hřišti ve vagonu. Kromě 
těchto setkání pořádáme krátké 
i  delší výlety po okolí Hýskova. 
Založili jsme fotokroužek, jehož 
výstupem byla výstava fotografií 
ve SIC Hýskov, která nyní pokra-
čuje v  prostorách obecního úřa-

du. Když počasí dovolí, sejdeme 
se u  MVE, kde si opékáme špe-
káčky. Také jsme byli na několika-
denním zájezdu v Sezimově Ústí.

Ještě pojedeme v  červnu na 
jednodenní společný zájezd do 
Milevska.

Činnost klubu je pestrá a po-
kud jsou v  Hýskově další senio-
ři a  chtěli by se zúčastnit těchto 
aktivit spolu s námi, rádi je mezi 
sebou uvítáme.

Za Klub seniorů Hýskov
Luboš Bytel

Aktivity Klubu seniorů 
Hýskov v roce 2022
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V  současnosti je hlavním za-
měřením FK Hýskov rozvoj 

mládeže (mini, mladší a  starší 
přípravka, mladší žáci) a  činnost 
A mužstva.

Pro letošní fotbalovou sezonu 
2021/22 se nám díky vzrůstajícímu 
zájmu povedlo rozšířit mládež-
nické kategorie. Po několikaleté 
pauze se do soutěže vrátili mladší 
žáci, a protože se nově začaly hrát 
i  turnaje minipřípravek, účastni-
li jsme se oficiálních soutěží se 
čtyřmi týmy. Aktivně na tréninky 
chodilo kolem 50 dětí v ročnících 
2009 až 2017. V podzimní části se-
zóny odehrály týmy minipřípravek 
a mladších přípravek čtyři turnaje, 
tým starších přípravek turnajů šest 
a mladší žáci měli na programu pět 
zápasů. V zimní přestávce mládež 
využívala k  přípravě novou halu 
u  mateřské školky. Na jaře všech-
ny tři týmy přípravek odehrály 
pět turnajů, ve kterých jsme se 

snažili připravovat na příští rok 
a  zapojovali vždy i  hráče z  mlad-
ších kategorií. O  víkendu 21. 
a 22. května jsme pořádali domácí 
turnaje přípravek. Zvláště sobotní 
společný turnaj mini- a  mladších 
přípravek, kdy se na hřišti i s rodi-
či sešlo kolem 200 lidí, byla velmi 
povedená akce. Dostalo se nám 
pochvaly od rodičů i trenérů sou-
peřů za uspořádání turnaje, ale 
i za kvalitu hřiště. V průběhu jara 
všechna mužstva odehrála i něko-
lik přípravných zápasů, abychom 
dohnali výpadek z  loňských let 
ovlivněných covidem. V  celém 
ročníků dosahoval nejlepších vý-
sledků tým minipřípravek, a proto 
to můžeme brát jako dobrý příslib 
do budoucna. Co se mladších žáků 
týká, v jarní části letošní fotbalové 
sezóny odehráli celkem 11 mis-
trovských utkání. Bohužel během 
sezóny došlo ke odlivu hráčů, kteří 
odešli buď do berounských klubů, 
nebo se nyní naplno věnují jinému 
sportu či s fotbalem skončili úplně. 
Sezónu tedy dohráváme s  velkou 
podporou starší, ale i  mladší pří-
pravky, za což jim patří velké díky. 
Rádi bychom proto uvítali nové 
zájemce, zejména ročníky 2010 
a 2011. Pokud si tedy vaše dítě chce 
vyzkoušet fotbal… Dorazit mohou 
děti od pěti let včetně. Bližší in-
formace o  trénincích na telefonu 
732 887 496. Tímto bychom také 
rádi poděkovali všem trenérům, 
a hlavně rodičům za podporu, kte-
ré se nám od nich dostává.

V  A  mužstvu máme relativně 
široký kádr hráčů, kteří jsou jak 
místní, tak například z  Berouna. 
Věkový rozptyl je značný a v kádru 
jsou nejen hráči středního věku 
a veteráni, jak bývá v těchto soutě-
žích zvykem, ale snažíme zapraco-
vat do mužstva i  mladé fotbalisty 
do 23 let, kteří musí nabrat zku-
šenosti. V současnosti se mužstvo 
pohybuje v tabulce 3. třídy okresní 
soutěže na pěkném čtvrtém místě 
se ziskem 41 bodů. Do konce sou-
těže nám již chybí pouze dvě kola 
a letošní ročník zakončíme domá-
cím zápasem v  neděli 19.  6.  2022 
s  Hudlicemi, již jistým vítězem 
a postupujícím do vyšší soutěže.

Z Fotbalového klubu Hýskov

V pondělí dne 4. 7. 2022 bude kancelář 
Obecního úřadu Hýskov 

z důvodu dovolených zavřena.


